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[Handelsministeren.] 
samtidig kan aflæses både af køber og 
sælger. 

Når en sådan bestemmelse kunne udfær- 
diges efter 1907-loven, vil jeg antage, at 
også den nye lov kan bære en lignende 
bestemmelse. Jeg vil dog gerne dertil føje, 
at det er et spørgsmål, hvordan et even- 
tuelt påbud om vægtenes anbringelse i for- 
retningerne skal udformes, idet man natur- 
ligvis i et vist omfang må tage hensyn til, 
hvorvidt et generelt krav om, at også for- 
brugerne kan aflæse vægten, kan virke gene- 
rende og sinkende på ekspeditionen. Hvis 
man f. eks. krævede, at alle forretningens 
vægte skulle være opstillet på disken, ville 
en sådan bestemmelse sikkert vise sig 
upraktisk for både sælger og forbruger. Jeg 
er i hvert tilfælde enig med det ærede 
medlem i, at spørgsmålet om butiksvægtenes 
anbringelse må tages op, og jeg vil på den 
givne foranledning tage initiativ til en for- 
handling med forbrugerorganisationerne og 
butikshandelens organisationer, herunder 
også brugsforeningerne, og så når vi for- 
håbentlig frem til en for alle parter tilfreds- 
stillende løsning på problemet. 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at vi i anledning 
af det stillede spørgsmål har talt med 
justerdirektøren, der meget varmt går ind 
for indførelsen af en regel til sikring af 
større kundekontrol med vejningsresulta- 
terne i detailhandelen. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til folketingsbeslutning om 
statstilskud til nedsættelse af den amtskom- 
munale beskatning og om omlægning af denne 
og den sognekommunale ejendomsbeskatning 
samt om forøgelse af statens andel af folke- 
pensionsudgifterne [af Sønderup m. fl.]. 

Valgt blev: Ove Hansen, Holger Eriksen, 
Per Hækkerup, Hans R. Knudsen, Johs. E. 
Larsen, Peter Nielsen, Edel ,Sdunte, Kirke- 
gaard, Niels And.ersen, Sønderup, Anders 
Andersen, Alfred Bøgh, Jens Chr. Christen- 
sen, Thisted Knudsen, H. C. Toft, Gottschalck- 
Hansen og JørgeAi Jørgensen (Ullerup). 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ind- 
og udførsel af fisk. 

(AIÌden behandling findes i tidenden sp. 
5058). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 124 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om for- 
længelse af lov om indskrænkning i adgangen 
til at anvende pap og andre erstatnings- 
materialer i skotøj. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5104). 

Der var ikke 홢 stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første . behandling af forslag til lov om efter- 
givelse af kommunehjælp og om ekstraordinær 
adgang til folkepension samt om forhøjelse 
af hædersgaver. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 3651, 
fremsættelsen i tidenden sp. 5031). 

Lovforslaget sattes til forhandling.. 


